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Urgenti centar zbrinjava hitne kovid pacijente, kakva je procedura 

Urgentni centar 24 časa zbrinjava sve hitne slučajeve. Direktor Urgentnog centra Marko Ercegovac rekao 
je za RTS da ta ustanova zbrinjava i hitne kovid pacijente kada nema vremena za čekanje. 

Svakog dana Urgentni centar zbrine oko 700 pacijenata, a u 90 odsto slučajeva reč je životno ugroženim 
pacijentima.  

Dr Marko Ercegovac rekao je da su dominantne povrede kao posledica saobraćajnih nesreća, a manje 
posledica tuča.  

"Saobraćajne nesreće su ozbiljan probem, teške su politraume i zahtevaju više različitih specijalnosti", 
rekao je dr Ercegovac.  

Urgentni centar je tokom noći imao više od 540 pregleda i 51 prijem, dominirale su traume, kaže 
Ercegovac. 

Govoreći o tome da li imaju dovoljno kadra i opreme, Ercegovac kaže da su anesteziologe, interniste i 
rendgen tehničare dali kovid bolnicama, ali da ljudi imaju visok entuzijazam da u ovakvim situacijama 
pomognu, ali i da imaju pomoć prigradskih ustanova, domova zdravlja koji su lekare urgentne medicine 
dali na pozajmicu na par meseci dok traje epidemija. 

Kaže da je ponosan na lekare u UC koji su izneli prvi i drugi pik ove kovid infekcije. 

Važan je takav vid trijaže i razgraničenja onih koji su suspektni pacijenti i one koji nisu - da se definitivno 
razdvoje. 



 
 

Ukazao je da je u UC urađena operacija žučne kese kovid pozitivnog pacijenta, koji je posle 24 časa 
prebačen u kovid bolnicu.  

"Takvi pacijenti moraju biti zbrinuti ovde, ne smemo gubiti vreme, hirurška i internistička izolacija su 
ponovo postale veće, dok se ne završi dijagnostika, ako su negativni idu svojom procedurom", rekao je 
Ercegovac. 

Urgentni centar zbrinjava hitne kovid pacijente, kaže Ercegovac. 

"Apelujem na ljude da vode računa da u UC dolaze samo hitni slučajevi", kaže direktor Urgentnog centra. 

Oni koji imaju hronične bolesti, ukoliko imaju pogoršanje mogu da odu u UC i VMA, a ono što zahteva 
prepisivanje terapije - primarna praksa je mesto gde bi mogli da se obrate, rekao je dr Ercegovac. 

 

 

Brnabić: Nećemo prezati od uvođenja restriktivnijih mera 

Premijerka Srbije Ana Brnabić rekla je da je ne ohrabruju podaci koji su večeras pristigli, ali da moramo 
da nastavimo da se borimo. Nećemo prezati od uvođenja restriktivnijih mera, kaže premijerka. 

Premijerka Srbije Ana Brnabić rekla je za RTS da će koronavirus ostati s nama dok se ne nađe vakcina, što 
može da znači i više od godinu dana. 

Ističe da kao društvo moramo drugačije da se borimo s njim, i da svaki pojedinac mora da da sve od 
sebe. 



 
 

Poručuje da, ako dosad preduzete mere ne budu dale rezultate, neće prezati da se uvedu još 
restriktivnije mere. 

Brnabićeva je rekla da je nakon Beograda najkritičnije u Šapcu. Navodi i da ne ohrabruju večerašnji 
podaci o broju zaraženih.  

Kaže da "nije srećna zato što se ljudi okupljaju". 

"Ljudi mogu da protestuju koliko god žele, ali sada dajte da pobedimo prvo koronu. Broj je eksplodirao 
svuda u svetu i nema veze sa izborima", rekla je Brnabićeva. 

 

 

Stevanović: Pacijenti iz Beograda će možda morati da se šalju u druge gradove 

Direktor Infektivne klinike Goran Stevanović je rekao da su bolnički kapaciteti u Beogradu popunjeni. 

Dr Goran Stevanović je posle sednice Kriznog štaba rekao da samo Infektivna klinika ima 350 pregleda 
dnevno, a sa ostalim mestima to je oko 500 pregleda dnevno u Beogradu. 

Kako je rekao, trećina pacijenata odmah mora na bolničko lečenje, a najveći broj zahteva kiseoničku 
potporu. Zato su bolnički kapaciteti maksimalno rastegnuti. 

Naveo je da su mobilisane kovid bolnice u Pančevu, Smederevu i Požarevcu, gde se upućuju pacijenti iz 
Beograda. 

"Moramo da počnemo svi zajedno da vodimo računa o zajedničkom zdravlju", upozorio je Stevanović. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4013180/nove-mere-beograd.html


 
 

Istakao je da, ako se budemo ponašali kao da korone nema, nećemo imati gde da primamo bolesnike, i 
oni će iz Beograda biti upućivani u druge gradove, desetinama kilometara daleko. 

Dodaje da su u planu bolnice u Čačku i Šapcu, prvenstveno da podrže lokalne situacije, ali da će 
verovatno morati tamo da se transportuju i pacijenti iz Beograda. 

 

 

Krizni štab doneo nove mere za Beograd, zatvaranje u 21 

Nakon sednice Kriznog štaba donete su nove, strože mere koje će važiti u Beogradu. I dalje nemamo 
mere za čitavu teritoriju Srbije, već se fokusiramo tamo gde je situacija vanredna, rekla je premijerka 
Ana Brnabić posle sednice Kriznog štaba.  

Prva mera za Beograd je potpuna zabrana organizovanog javnog okupljanja više od 10 ljudi i u 
zatvorenim i na otvorenim prostorima. 

Druga mera je ograničenje broja ljudi u zatvorenim prostorima. Svaki ugostiteljski objekat, prodavnica i 
apoteka će morati jasno da istakne koliko je ljudi dozvoljeno da bude u objektu. Na jednu osobu, četiri 
kvadratna metra. 

Primera radi, ukoliko objekat ima 80 kvadratnih metara, u njemu sme biti najviše dvadeset ljudi.  

Treća mera je da od sutra važi ograničenje radnog vremena objekata zatvorenih prostora od 21 čas do 
šest časova ujutru. To važi ne samo za ugostiteljske objekte već i za prodavnice, tržne centre i sve ostale 
zatvorene objekte. Za otvorene prostore i bašte ostaje zabrana rada od 23 do šest ujutru. 



 
 

Što se ostatka Republike Srbije tiče, doneta je odluka da će gradovi i opštine ubuduće donositi odluke o 
proglašenju vanredne situacije na osnovu popunjenosti kapaciteta zdravstvenih ustanova.  

Mere oročene  

Premijerka je rekla da će sve mere biti oročene i da se prate efekti. Čim se stvore uslovi za koliko-toliko 
normalan život, mi ćemo ove mere povući, dodaje Brnabićeva. 

Upozorila je da se brzo popunjavaju bolnički kapaciteti i da ćemo skupo platiti ono što se dešavalo sinoć i 
preksinoć na ulicama Beograda.  

Kako je rekla, do tada ćemo se nadati da su mere koje su donete na prethodnoj sednici Kriznog štaba 
(kao npr. nošenje maski u zatovrenim prostorima) dale rezultat. Zahvalila je svim građanima koji poštuju 
te mere. 

Poručila je da će štab nastaviti da prati situaciju po gradovima i lokalnim samoupravama i da će tako gde 
je to potrebno, biti uspostavljene nove privremene bolnice u saradnji s Ministarstvom odbrane. Pozvala 
je da se situacija ne politizuje.   

Stevanović: Moramo svi zajedno da počnemo da vodimo računa 

Direktor Infektivne klinike Goran Stevanović rekao je da su bolnički kapaciteti u Beogradu popunjeni. 
Rekao je da samo Infektivna klinika ima 350 pregleda dnevno, a sa ostalim mestima to je oko 500 
pregleda dnevno u Beogradu. 

Kako je rekao, trećina pacijenata odmah mora na bolničko lečenje, a najveći broj zahteva kiseoničku 
potporu. Zato su bolnički kapaciteti maksimalno rastegnuti. 

Naveo je da su mobilisane kovid bolnice u Pančevu, Smederevu i Požarevcu, gde se upućuju pacijenti iz 
Beograda.  

"Moramo da počnemo svi zajedno da vodimo računa o zajedničkom zdravlju", upozorio je Stevanović.  

Istakao je da, ako se budemo ponašali kao da korone nema, nećemo imati gde da primamo bolesnike, i 
oni će iz Beograda biti upućivani u druge gradove, desetinama kilometara daleko.  

Dodaje da su u planu bolnice u Čačku i Šapcu, prvenstveno da podrže lokalne situacije, ali da će 
verovatno morati tamo da se transportuju i pacijenti iz Beograda. 

"Za policijski čas potrebno uvođenje vanrednog stanja"  

Brnabićeva je, odgovarajući na pitanje novinara, rekla da je predsednik Vučić bio u pravu kada je tražio 
policijski čas i da bi to dalo 100 odsto rezultate. Međutim, rekla je da je za to potrebno uvođenje 
vanrednog stanja. 



 
 

Rekla je da u ovom trenutku ima više lokalnih samouprava koje nemaju problem sa brojevima nego onih 
koje imaju. Zato je rekla da su želeli da naprave međukorak ka vanrednom stanju. Istakla je da je moguće 
da to neće dati rezultate i da je to onda njena greška i njena odgovornost. 

"Moramo da naučimo da radimo i živimo s ovim u kakvoj-takvoj normalnosti", navela je premijerka. 

Goran Stevanović je dodao da pacijenti imaju lakše, srednje, teške i vrlo teške upale pluća. Kako je 
naveo, ove poslednje zahtevaju veštačku ventilaciju, a to praktično znači borbu za njihov život. 

Navodi da se vidi da se najviše čuvaju stariji građani jer su procentualno najmanje zastupljeni, i ako su 
bolesni, to je uglavnom kontakt sa članom porodice.  

Problem je, kako kaže, to što oni uvek imaju tešku kliničku sliku. 

 

 

Kon: Izgubili smo poverenje zbog različite priče, potrebno jasno reći šta može da se dogodi 

Epidemiolog Predrag Kon je rekao za RTS da više ne mogu da budu nekoherentne izjave o koronavirusu 
kao do sada jer je potrebno jasno i javno saopštiti građanstvu šta može da se dogodi. Ističe da će 
najverovatnije na svakih mesec dana biti novi talasi ako popustimo s merama. Rekao je da ne može da 
kaže kakve će nove mere biti donete pre sednice Kriznog štaba, ali je dodao da je situacija ozbiljna. 
Policijski čas je najjednostavnija mera protiv koje su svi iz medicinskog dela Kriznog štaba, iako ima 
pojedinaca koji bi na tome insistirali, ukazuje Kon. 

Predrag Kon je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da postoji mogućnost ogromnog talasa na 
jesen i da moramo da se pripremimo za najteže scenarije i da se jasno objasni građanima šta se radi.  



 
 

"Poverenje smo izgubili zbog nekoherentnosti, različite priče i pričanja svega što pročitamo i o čemu 
razmišljamo", naveo je Kon i dodao: "Ovo je posao epidemiologa, mreže instituta i zavoda i vreme je da 
kompletno preuzmu svoj posao i to što pre." 

Na pitanje da li se aktuelna situacija menja, istakao je da još to ne može da se kaže, jer je i dalje na 
momente vrlo nepovoljno da tendencijom da bude vanredno. Ističe da su za Beograd juče podaci 
pokazivali da se broj menja, ali da su naknadni podaci pokazali da to nije dovoljno ubedljivo.  

Navodi da je u Beogradu vrlo ozbiljna situacija i da zahteva dodatnu spremnost. Ističe da se otvorila 
bolnica u Areni i da je bolnica na Banjici ušla u kovid sistem, ali da je velika brzina punjenja. Kaže i da se 
ne mogu očekivati brzi otpusti jer je reč o bolesti koja se dugo leči, u proseku tri nedelje, a neki pacijenti 
zahtevaju čak pet ili šest nedelja.  

Predrag Kon je rekao da u Beogradu otprilike oko 600 ljudi dnevno traži testiranje zbog simptoma i taj 
trend se održava. 

Zabranjeni kontakti  

Kako je rekao, sve to ukazuje da je situacija teška i da zbog toga i jesu razmatrane najrestriktivnije mere. 
O tome će danas biti reči na sednici Kriznog štaba, ali Kon poručuje da su kontakti zabranjeni.  

"Zabrana kontakata treba da bude u glavi", napomenuo je epidemiolog Kon i istakao da je važno da se 
nose maske u zatvorenom prostoru, jer ko to krši, može ozbiljno da ugrozi svoje i tuđe zdravlje.  

Naveo je da se to ranije nije znalo i da najnovija istraživanja pokazuju da, ako svi nose maske, prenos se 
smanjuje na svega jedan odsto i zbog toga je ta mera značajna.  

Rekao je i da razne proslave, mature, privatne proslave nisu prihvatljive u ovom trenutku, jer će razbiti 
sistem i neće više biti mesta da se hospitalizuju ljudi. 

"Ne mogu da dezertiram u ovom trenutku" 

Kon je naveo da je policijski čas najjednostavnija mera protiv koje su svi iz medicinskog dela Kriznog 
štaba, iako ima pojedinaca koji bi na tome insistirali.  

"Da li je to greška ili ne, videćemo tek posle", rekao je.  

Ukazuje da bi zatvaranje Beograda omogućilo da bar preko vikenda ne bude prenosa virusa. Rekao je da 
je to nepopularno, ali i najsigurnije.  

"I jedno i drugo je tačno", naveo je Kon i dodao da postoje i zakonska ograničenja, ali da će svakako 
odluka biti zabrana javnog okupljanja. 

Predrag Kon je rekao da on u ovoj situaciji ne može da dezertira i da napusti brod u trenutku kada je 
situacija ozbiljna.  



 
 

Kada je reč o aerogenom načinu prenosa virusa, Kon je rekao da je to dokazano kod SARS-a, ali samo u 
posebnim uslovima, prilikom priključenja na respirator. Zbog toga zdravstveni radnici nose skafandere.  

Navodi da bi dokazivanje aerogenog prenosa bilo neko objašnjenje događaja u letnjim mesecima. 

 

 

TRAGIČNA NOĆ U NOVOM PAZARU Preminulo čak 10 osoba od korona virusa 

Od posledica korona virusa u toku noći je u Novom Pazaru preminulo čak 10 osoba, rekao je za TV Prva 
koordinator novopazarske bolnice dr Mirsad Đerlek. 

Kako je naveo, reč je o pacijentima starije životne dobi i naglasio da nijedna mlađa osoba nije preminula, 
prenosi Telegraf rs. 

- Teška noć je za nama, imali smo 10 smrtnih slučajeva, sve su to ljudi stariji od 75 godina, nijedan nije 
izgubio život zato što mu nije pružena medicinska pomoć - naveo je Đerlek. 

Inače, danas u Novi Pazar stiže tim lekara iz Bosne i Hercegovine kako bi pomogao Novom Pazaru u borbi 
protiv korona virusa. 

Dr Đerlek je dodao i da nije sve tako crno, jer se više od 80 ljudi iz Novog Pazara izlečilo. 

- Jutros imamo 290 osoba u bolnici, skoro više od 85 ljudi je izlečeno što je ohrabrujuća situacija - rekao 
je on. 



 
 

 

 

TEŠKO STANJE U ŠAPCU Za jedan dan testirano 140 osoba, a čak 70 ODSTO ZARAŽENO 

Šabačka bolnica raspolaže sa 500 kreveta za kovid pacijente, i to ne samo za one iz Šapca, već i gradova u 
okruženju, rečeno je na konferenciji za novinare kriznog štaba. Radi se na proširenju kiseoničkih mesta, 
oformljeni su lekarski timovi, a medicinskog osoblja ima dovoljno, prenosi RTS. 

Pacijenti sa težim simptomima koji nisu oboleli od kovida 19 biće upućivanju u bolnice u Valjevu, Loznici, 
Sremskoj Mitrovici. 

Dragana Radojčić iz Zavoda za javno zdravlje u Šapcu navodi da je juče testirano 140 ljudi, a da je 97 
pozitivnih, što znači da je to blizu 70 odsto. 

- Nažalost, još uvek imamo uzorke koji nisu završeni, nije završeno testiranje u laboratoriji Vatreno oko, 
njih imamo još 152 uzorka - navodi Radojčićeva za RTS.  

Navodi da raste broj obolelih u celom Mačvanskom okrugu.  

- Ono što je novo, do sada smo imali Bogatić u prethodnom periodu bez ijedne obolele osobe, a sada već 
imamo 15 novoobolelih. Pratimo sve njihove kontakte - ističe Dragana Radojčić. 



 
 

 

 

Leskovac: Gore nego pre četiri meseca, 117 zaraženih koronom u bolnici 

Direktor Opšte bolnice Leskovac Nebojša Dimitrijević rekao je da je epidemiološka situacija u tom gradu 
gora nego pre četiri meseca i navodi da je 117 pacijenata zaraženih korona virusom u bolnici, od kojih je 
20 stiglo juče. 

Radi se, dodaje, o relativno mladim ljudima, sa teškom kliničkom slikom, a svi koji su primljeni imaju 
obostranu upalu pluća.  

- Njih 60 odsto je na kiseoniku - naglašava Dimitrijević za RTS.  

On kaže da je cela bolnica kovid, da ima zaštitnu i svu drugu opremu, ali dodaje da je veliko opterećenje 
na medicinskim radnicima.  

Dimitrijević apeluje na građane da drže rastojanje, nose maske i peru ruke. 

 



 
 

 

 

KBC ZEMUN KRCAT Direktor Stojanović: Popunjena odeljenja intenzivne nege sa respiratorima i 
aparatima za kiseonik 

Direktor Kliničko-bolničkog centra "Zemun" Dragoš Stojanović izjavio je večeras da je ustanova kojom 
rukovodi puna, da je ispunjeno svih šest intenzivnih nega, sa respiratorima i aparatima za kiseonik. 

Kaže takođe da je njegovo iskustvo da nije popustila snaga virusa. 

"Klinička slika se razvija vrlo brzo i postaje veoma teška. Mladi koji nemaju druge bolesti dobijaju 
obostrane upale pluća i veoma brzo postaju kandidati za kiseonik", napomenuo je doktor Stojanović. 

Prema njegovim rečima, ovaj talas virusa korona je za negde oko 20 odsto jači po intenzitetu nego 
prethodni. 

"Količina potrošnje kiseonika je jedan od pokazatelja lošije kliničke slike. Kapacitet dozera za kiseonik je 
10 tona. U ranijem periodu smo taj dozer trošili za sedam, a sada za tri i po dana", naznačio je on. 

On strahuje da će se ljudi koji su demonstrirali proteklih dana ispred Skupštine Srbije, pri tom ne 
poštujući propisanu distancu, zaraziti virusom korona. 

"Okupljanje i nedržanje distance neminovno će doći na naplatu za nedelju do deset dana. Ipak, nadam se 
da nećejer je u pitanju naša mladost. To su naša deca", istakao je Stojanović za televiziju Prva. 

On je dodao da je rizik nesmanjen bez obzira što se demonstranti okupljaju napolju. 



 
 

 

 

U Kliničkоm cеntru Vојvоdinе 195 pаciјеnata, 13 na respiratoru 

NOVI SAD - U Kliničkоm cеntru Vојvоdinе trеnutnо sе lеči 195 pаciјеnta kоd kојih је pоtvrđеnо dа su 
оbоlеli оd virusа Kovid-19. Оd tоgа, kod 13 pacijenata s obzirom na njihovo trenutno zdravstveno stanje, 
lеčеnjе zаhtеvа primеnu mеhаničkе vеntilаciје. 

Najveći broj hospitalizovanih pacijenata je sa područja Grada Novog Sada, zatim slede pacijenti iz 
Vrbasa, Subotice i ostalih mesta u Vojvodini. 

U cilјu sprečavanja širenja i oboljevanja od Kovid-19 virusne infekcije, KCV podseća da je obavezno 
pridržavanje svih preventivnih zaštitnih mera, što podrazumeva nošenje zaštitnih maski, održavanje 
odgovarajuće distance između osoba, redovno pranje i dezinfekcija ruku, kao izbegavanje okupljanja 
stanovništva u većem broju u zatvorenom prostoru. 
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